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Planarbeidet for lokalisering av ny godshavn i Bergensområdet i regi av Hordaland Fylkeskommune har pågått som en 
lukket prosess i nærmere to år. I denne perioden har velforeninger og beboere blitt nektet innsyn i planarbeidet av 
Fylkeskommunen! Dette vil vi hevde er i strid med Plan og Bygningslovens § 1, spesielt § 1-8 : ” I 100-metersbeltet 
langs sjøen og langs vassdrag skal det tas særlige hensyn til natur- og kulturmiljø, friluftsliv  og landskap- og andre 
hensyn av almenne interesser”.
V i tar forbehold om senere å påklage denne saksbehandlingen til Sivilombudsmannen. Dette også sett i lys av at vi som 
beboere først ble orientert om planarbeidet i et orienteringsmøte 19. november – med en svarfrist for eventuelle 
merknader til  Konsekvensutreiinga satt til 23. desember! Med det betydelige omfang planene har, vil man forstå at vi 
har vansker med å få behandlet alle de 24 temaene til KU som listes opp på en utfyllende måte. Vi må her ta forbehold 
om å få komme tilbake med supplerende kommentarer/merknader på et senere tidspunkt.
Vår høringsuttalelse følger nedenfor, og vi gjengir først et sammendrag:

Sammendrag av høringsuttalelse:
Generelt:
• Hordaland Fylkeskommune – administrasjonen, Samferdsels-, Fylkesutvalet og til sist Fylkestinget har hver for seg 
og samlet et ansvar for underveis i prosessen å legge inn kontroll- og stopp-punkter for å vurdere om planarbeidet skal 
legges bort dersom det helt eller delvis blir ansett som urealistisk å gjennomføre.
• Fremdriften av planprogrammet er indikert å strekke seg langt frem i tid. Dette medfører at all annen utvikling i 
området blir fryst. Denne perioden må bli kortest mulig.
• Fremdriften legger opp til politiske vedtak mot slutten av 2015. Vi vil kreve at de politiske partier og –organer i 
Hordaland Fylkeskommune (og i Bergen Bystyre) klargjør sine standpunkter i saken i god tid før valgene til nytt 
Fylkesting og Bystyre høsten 2015!
• Raunefjordens Venner, som representerer velforeninger, lag og beboere i det aktuelle planområdet krever  å bli 
inkludert i planprosessen ved å bli representert i ”Fagleg Arbeidsgruppe”! Videre arbeid i Fagleg arbeidsgruppe må være 
åpen og referat fra gruppens møter må være offentlig tilgjengelig.
• Planarbeidet hittil har vært lukket og tilfredsstiller etter vårt skjønn ikke intensjonene i Plan- og Bygningsloven.
• Planprogrammet inneholder ingen behovsanalyse – behovet for ny lokalisering av godshavn må dokumenteres.
• Planprogrammet må bedre beskrive hvordan man skal utarbeide de økonomiske overslag og kostnadsrammer for 
prosjektet.
• Planprogrammet må beskrive hvordan prosjektet skal finansieres.
• Behovet for samlokalisering med jernbane må dokumenteres.
• Bergen havn kan ihh til ”Konferansene” ikke bli definert som ”Storhavn i Verdensklasse” – Gøteborg er definert 
som kontainerhavn for Skandinavia.
• Godsunderlaget for ny havn Sletten-Hjellestad og analyse av distribusjonsmønsteret viser ikke behov for ny 
kapasitet ut over den eksisterende for alternativene. Nye varestrømsanalyser må utarbeides og kvalitetssikres.
• Ny Ringvei Vest og bro til Sotra vil gi bedret kapasitet og vil føre det meste av trafikken utenom Bergen Sentrum
• Behovet for samlokalisering havn-jernbane er ikke dokumentert. Utbyggingen  i Trondheim ble delt på to 
lokaliseringer. Erfaringer fra Finland tilsier at samlokalisering havn-jernbane ble overvurdert og hadde neppe blitt valgt i 
dag. Planprogrammet må beskrive erfaringer fra andre man kan sammenligne seg med.
• Behovet for intermodal havn-fly-jernbane er må dokumenteres. Planprogrammet må i større grad gjenspeile dette.
• Vi kan ikke se at planleggingen av godshavn i Ytrebygda er i overenstemmelse med ”Lov om Folkehelsearbeid”, 
verken for Bergen kommune eller Hordaland fylkeskommune. Ref Folkehelselovens § 11. Konsekvensene for 
folkehelsen må i større grad utredes med et samlet perspektiv på forurensingskildene: fly, veg og jernbane.
• Hordaland Fylkeskommune har registrert kulturminner innenfor alle tre alternative lokaliseringene. Flere av disse er 
kategorisert ”Varig fredet” og vil bli ødelagt ved en evt utbygging. Planprogrammet må i større grad ivareta dette temaet.
• BOH har i sin strategiplan enstemmig vedtatt at fremtidig godshavn skal lokaliseres til  ”0—alternativet”. 
Planprogrammet må i større grad ivareta denne dimensjon.
• Sikkerhets- og sårbarhetsanalyse for lokalisering  Sletten-Hjellestad mangler. Planprogrammet må også dekke dette 
tema.
• De sikkerhets og sårbarhetsmessige konsekvenser i forhold til nærhet til Bergen Lufthavn Flesland, hoved- og bi-
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skipsledene og Forsvarets øvings- og trafikkbehov mangler. Dette må planprogrammet i større grad ivareta.
• Bergens flotteste og uerstattelige skjærgård vil bli ødelagt. Dette må planprogrammet behandle mer utførlig.
• Innbyggernes tilgang til sjø vil bli strekt redusert
• Aktivitets tilbudet –spesielt for barn og unge vil bli bortvist fra området. Dette gjelder bl.a. Bergen Seilforening, 
Hjellestad Seilforening, Lønninghavn Friluftsområde med Ytrebygdas eneste offentlige badeplass.  Samt Bergen 
Rideklubb. Planprogrammet må behandle dette mer inngående.
Det videre planarbeidet må inneholde:
• En artsliste som oppsummerer registrerte fuglearter med status for artene i området. Det må foretas en grundig 
taksering eller en totaltelling av fuglelivet. Fokuset må være på å fange opp artsmangfoldet, spesielt med tanke på sjeldne 
og sårbare arter, og å anslå et antall for hver art og hvorvidt registrerte arter hekker i området eller bare oppholder seg her 
under trekk, rasting, næringssøk eller myting. Herunder må potensialet for å oppdage flere rødlistearter vurderes. Bla.a. 
har hobby ornitologer og lokale registrert havørn og fiskeørn i området.
• Det må foretas en detaljert kartlegging og dokumentasjon av det marine økosystemet, marine ressurser og 
artsmangfold i Raunefjorden. Særskilt beskrivelse av tareskogen og hvilke effekter partikkelforurensing vil ha på 
gyteområder for kysttorsk og reker må utredes spesielt. 
• Det må foretas en kartlegging og dokumentasjon av de terrestriske naturtypene, vegetasjon og artsmangfold (dyr, 
insekter, planter) som inngår i planområdet. Sårbare vegetasjonstyper må registreres og beskrives.
• Det må foretas en helhetlig vurdering om områder som i dag har viktige økologiske funksjoner for truede arter som 
lever i og nær planområdet blir skadet.
Utredningene vil måtte basere seg på eksisterende kunnskap, men må og suppleres med nye registreringer der 
datagrunnlaget er utilstrekkelig. I det videre planarbeidet forutsettes det at Fiskeridirektoratet, Havforskningsinstituttet og 
marinbiologiske eksperter ved UiB vurderer de negative effektene forurensing fra godshavn kan ha på gyteområder og 
annet marint biologisk mangfold i Raunefjorden. Videre at verdifulle naturtyper og rødlistearter som vil bli berørt av 
tiltaket blir registert jf. Miljødirektoratets håndbok nr. 13 og Norsk Rødliste (2010). Norsk ornitologisk forening, 
Bioforsk og andre uavhengige eksperter på terrestrisk naturmangfold (flora og fauna) må konsulteres.
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